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Handlingar till Svenska Collieklubbens årsmöte 
 
Årsmötet genomförs digitalt via zoom onsdagen den 22 mars 2023. 
Medlemmar måste föranmäla sig till årsmötet. 
 
Handlingar till årsmötet: 
 

1. Dagordning 

2. Verksamhetsberättelse (separat dokument) 

3. Balansrapport SCK 

4. Resultatrapport SCK 

5. Hollströms fond  

6. Hollströms fond protokoll 

7. Revisionsberättelse SCK 

8. Revisionsberättelse Hollströms fond 

9. Budgetförslag 2023 

10. Verksamhetsplan för 2023 med mål 

11. Styrelsens förslag 1  

12. Valberedningens förslag 

13. Motion 1 med SBKs yttrande 
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1.  Dagordning för årsmötet  
 
1.  Mötets öppnande. 

2.  Fastställande av röstlängden. 

3.  Beslut om närvaro- och yttranderätt förutom av personer enligt § 7 moment 2. 

4.  Val av mötesordförande. 

5.  Rasklubbsstyrelsens anmälan om protokollförare. 

6.  Val av två justerare tillika rösträknare, som tillsammans med mötesordföranden ska justera
 protokollet. 

7.  Fråga om årsmötet har blivit stadgeenligt utlyst. 

8.  Fastställande av dagordningen. 

9.  Genomgång av; 

a) rasklubbsstyrelsens verksamhetsberättelse inklusive rapport om uppfyllande av mål och uppdrag  
från föregående årsmöte, 

b) balans- och resultaträkning och  
c) revisorernas berättelse. 

10.  Fastställande av balans- och resultaträkning samt beslut om disposition av vinst eller förlust. 

11.  Beslut om ansvarsfrihet för rasklubbsstyrelsen. 

12.  Genomgång av rasklubbsstyrelsens förslag avseende; 

a) mål, 
b) rambudget för innevarande verksamhetsår samt preliminär rambudget för det närmast följande 

verksamhetsåret, 
c) medlemsavgift enligt § 4 för närmast kommande verksamhetsår och 
d) andra ärenden samt motioner vilka rasklubbsstyrelsen har bedömt kan ge konsekvenser för 

verksamhet eller ekonomi. 

13.  Beslut i ärenden enligt punkt 12. 

14.  Val av rasklubbsstyrelse enligt § 8 moment 1 samt beslut om suppleanternas tjänstgöringsordning. 

15.  Val av revisorer och revisorssuppleant enligt § 9. 

16.  Val av valberedning enligt § 10. 

17.  Beslut om omedelbar justering av punkterna 12 och 14–16. 

18.  Beslut om rasklubbsstyrelsens förslag i ärenden samt motioner som inte behandlats under punkt 12. 

19.  Mötets avslut därefter PRISUTDELNING 

 

Väcks vid årsmötet förslag i ett ärende som inte finns medtaget på dagordningen kan, om mötet så beslutar, 
ärendet tas upp till diskussion men inte till beslut. 
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2. Verksamhetsberättelse  
 
Se separat dokument. 
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3. Balansrapport SCK 
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4. Resultatrapport SCK 
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5. Hollströms fond 
 
Hollströms fond har även den drabbats av en minskning av marknadsvärdet, minskningen bedöms inte vara 
varaktig varpå inte någon hänsyn har tagits till detta i bokföringen.  
 
Fordran till Svenska Collieklubben är fortfarande 40 441,15 kr (se balansrapport).  
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6. Hollströms fond protokoll 
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7. Revisionsberättelse SCK 
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8. Revisionsberättelse Hollströms fond 
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9. Budgetförslag för 2023 med inriktning 2024 
 
Kostnaden för både tryck och porto har ökat kostnaderna för Colliebladet, där vi nu har sänkt beloppet i budgeten 
vilket kommer innebära 1–2 digitala nummer under 2023.  

 
 

 
 
  



  Årsmöteshandlingar 2023 • Sida 13 av 22 

 
 

10. Verksamhetsplan och mål för 2023 samt inriktning för 2024 
 
Styrelsens förslag till verksamhetsmål för 2023 
 
Under 2023 verkar alla aktiviteter kunna genomföras utan kvarvarande effekter av pandemin. Planerade 
aktiviteter ute i LA är MH och MT, utställningar, Collie-SM i Östhammar, läger, vallningshelger och NHAT 
(vallanlagstest) samt exteriörbeskrivningar.  
 
Styrelsen ska arbeta löpande med att i olika sammanhang profilera collien som en utmärkt allroundhund, att öka 
medlemsantalet, att utbilda funktionärer inom klubben. Rasklubben ska profilera våra raser med hjälp av LA vid på 
mässor och andra större evenemang där styrelsen tar på sig huvudansvar för material och planering. 
 
Styrelsen avser att samarbeta med SLU/forskare om olika hälsoaspekter inom raserna, där vi har ett pågående 
samarbete om PRA. 
 
Projektet Samarbete med SBK har en 5-årig projektplan som baseras på Collieutredningen och som ska fortgå 
t.o.m. utfall för kalenderår 2026. Projektet fokuserar på följande: 
 

• Öka andelen collie som kommer till start på MH. 
• Att fler hanhundar ska användas i aveln. 
• Att arbetet med inavel ska få ökat fokus. 
• Att fortsätta arbetet med att implementera index; MI, HD och släktskapsindex. 
• Arbeta för ökad tolerans och förståelse medlemmar emellan. 

 
Som prioriterade mål för 2023 föreslås dessutom: 
 

• Fortsätta utveckla olika tjänster som är riktade mot uppfödare.  
• Att öka andelen collies som blir exteriörbeskrivna. 
• Att slutföra revideringen för ett nytt RAS för perioden 2024–2029. 
• Öka kunskapen om rasernas genetiska inavel samt sondera åtgärder för ökad genetisk variation. 
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Verksamhetsinriktning för 2024 
 
Klubben ska genomföra planerade aktiviteter ute i LA som MH och MT, utställningar, Collie-SM, läger, 
mentalbeskrivningar och korningar, exteriörbeskrivningar samt vallningshelger och NHAT. 
 
Rasklubben ska profilera våra raser med hjälp av LA vid på mässor och andra större evenemang där styrelsen tar 
på sig huvudansvar för material och planering. 
 
Styrelsen avser att samarbeta med SLU/forskare om olika hälsoaspekter inom raserna, där vi har ett pågående 
samarbete om PRA. 
 
Projektet Samarbete med SBK har en 5-årig projektplan som baseras på Collieutredningen och som ska fortgå 
t.o.m. utfall för kalenderår 2026. Projektet fokuserar på följande: 
 

• Öka andelen collie som kommer till start på MH. 
• Att fler hanhundar ska användas i aveln. 
• Att arbetet med inavel ska få ökat fokus. 
• Att fortsätta arbetet med att implementera index; MI, HD och Släktskapsindex. 
• Arbeta för ökad tolerans och förståelse medlemmar emellan. 

 
Därutöver föreslår styrelsen följande: 
 

• Att öka andelen collies som blir exteriörbeskrivna. 
• Öka kunskapen om rasernas genetiska inavel samt sondera åtgärder för ökad genetisk variation. 
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11. Styrelsens förslag  
 
Styrelsens förslag avseende medlemsavgifter (klubbavgifter) 
 
Nuvarande klubbavgift till Svenska Collieklubben är för; 
Ordinarie medlem: 210 kr 
Familjemedlem: 140 kr 
 
Styrelsen föreslår oförändrad för klubbavgift för Svenska Collieklubben.  
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12. Val  
 
Svenska Collieklubbens Valberedning 2022/2023 
 
Valberedningen har denna period bestått av Katia Grzechnik, sammankallande, Elisabet Pettersson samt Kristina 
Åhlfeldt. 
 
Valberedningen hade den 25/4-22 ett uppstartsmöte där planering för uppdraget lades upp. Därefter har tre 
digitala möten ägt rum och mellan dessa konversationer i vår messengergrupp. 
 
En enkät skickades ut till samtliga i styrelsen i början på hösten med syfte att ta reda på hur arbetet i gruppen 
fungerat samt om man ansåg att några kompetenser saknades i styrelsen.  
I de fall enkätsvar inte inkommit har frågorna ställts muntligt via samtal. 
 
Valberedningens förslag till ny styrelse har delgivits medlemmarna via Svenska Collieklubbens hemsida samt 
Svenska Collieklubbens Facebooksida i stadgeenlig tid. 
 
Uppsala 23 03 05 
Katia Grzechnik 
Elisabeth Pettersson 
Kristina Åhlfeldt 
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Valberedningens förslag till styrelse för verksamhetsåret 2023–2024 
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Presentationer 
 
Presentation  
Valberedningens förslag 
Ledamot 
 
Kerstin Widmark  

 

 
Jag har haft collie sedan 1968 och medlem i SCK sedan 1969. Uppfödare under kennelnamnet Lawless sedan 
1990. Jag har under åren varit verksam inom de flesta områden inom hunderiet. Under många år var jag 
instruktör inom SBK, tävlingsledare, testledare vid MH och MT. Det jag främst höll på med var tjänstehundsträning 
och jag har haft flera tjänstehundar (collie), både patrull och räddning. Numera håller jag främst på med viltspår, 
rally och nose work även om jag med min senaste junior tränar inför appellen. Jag tycker även om att ställa ut och 
har tidigare varit ringsekreterare. Är exteriörbeskrivare sedan 90-talet. 
 
Vad avser föreningsverksamhet har jag varit aktiv inom såväl SCK som SBK lokalklubb, bl,a, som revisor, vice 
ordförande i SCK några år och sammankallande i avelskommittén. Därtill har jag de senaste 12 åren varit 
ordförande i SKKs Disciplinnämnd. 
 
När det gäller mina tankar om arbetet i styrelsen så är min uppfattning att styrelsen bör vara lyhörd för alla 
medlemmars åsikter och inte på förhand döma ut vissa åsikter som icke legitima. Demokrati innebär inte bara 
majoritetsstyre utan också respekt för minoriteter. Det största problemet nu är den minskande populationen och 
det hot det medför för colliens redan snäva avelsbas. Collie är en av de raser med högst inavelsgrad. I allt 
beslutsfattande måste hänsyn tas till detta. Jag kommer i mitt arbete att ha min främst lojalitet med collierasen 
(kort- och långhår), att bevara och anpassa rasen i enlighet med dess historia och raskaraktär. Bevara collien som 
den härliga ras den är och som gör att vi alla har valt just collie. Collien är mångsidig och kan användas till mycket, 
men vi ska inte försöka göra collien till något den inte är. Jag anser att hälsa, mentalitet och exteriör är lika viktiga 
och svårigheten är att balansera detta i aveln. Colliens historia och utveckling, som ofta är missuppfattad, har 
alltid intresserat mig och medfört att jag håller på att skriva en bok om collie, då det saknas en komplett colliebok 
på svenska.    
 
I mitt civila liv är jag nybliven pensionär efter 40 år som domare i olika domstolar. 
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Presentation  
Medlemsförslag 
Ledamot 
 
Kerstin Persson  

 

 
Jag heter Kerstin Persson och har sysslat med djur i hela mitt liv då jag vuxit upp på jordbruk med varierad 
husdjurshållning, ponnystuteri och kennel. Jag blev delägare i mina föräldrars kennel tidigt 80-tal och sedan min 
fars bortgång 2013 har jag stått för Kennel Brantastig själv. Jag fick min alldeles egna collietik 1978 och hade min 
första kull med eget ansvar 1981. 
 
Under de här med tiden rätt många åren med hund har jag varit aktiv på alla nivåer inom det officiella 
hundsverige, styrelsemedlem i Collieklubbens huvudstyrelse, ledamot i min lokala brukshundklubbs styrelse samt 
sammankallande i det som då hette Svenska Brukshundklubbens Rasutvecklingssektor. 
  
Jag har huvudsakligen sysslat med avels- och mentalitetsfrågor. Jag är mentalbeskrivare, mentaltestdomare och 
har arbetat med funktionärsutbildning hela vägen från allmän mentalkunskap till mentalbeskrivare. 
  
Jag är även exteriörbeskrivare. 
  
Vad kan jag bidra med i Svenska Collieklubbens styrelse? 
Jag har stor erfarenhet av inte bara hund utan även av våra hundorganisationer och vet hur man som rasklubb 
arbetar inom organisationen för att få gehör för sin syn på hur man driver arbetet för rasens bästa framåt. 
  
Jag vill också arbeta för att alla vi som har collierasen som vårt stora intresse skall rymmas inom vår gemensamma 
rasklubb. 
  
Som uppfödare arbetar jag sedan många år målmedvetet på att stärka colliens mentalitet, inte för vår skull utan 
för hundens! Det är en självklarhet för mig att så stor del av mitt avelsresultat som möjligt ska utvärderas med 
avseende på hälsa, mentalitet och exteriör. Collien är i grunden en inte bara vacker utan även arbetande hund 
och det ska vi vara rädda om." 
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Presentation  
Valberedningens förslag 
Suppleant 1 
 
Eva Schömer 
 

 
 
Jag fick min första collie, en långhårig colliehane, när jag var 13 år. Han, Lacki Look, var registrerad som trefärgad, 
men något måtte ha gått fel; han var sobelfärgad. Han var min absolut bästa vän. Vi hängde på den lokala 
brukshundklubben utanför Stockholm ungefär fem dagar i veckan. Där tränade vi både lydnad och sök, något som 
han älskade. Jag var engagerad i ungdomssektionen (såsom det hette innan omorganisationen), satt i styrelsen, 
höll ungdomskurser och åkte på klubbtävlingar. Vid ett tillfälle hyrde vi en SL-buss och åkte upp till försvarets 
hundskola i Sollefteå. Det var en fantastisk upplevelse att se hur hundarna tränades, vi övernattade på ett golv i 
något av hundskolans alla byggnader. Lacki Look gick under beteckningen ”klok som en tok, springer snabbare än 
sin egen skugga”. Tyvärr var han både skotträdd och hade dåliga höfter, men han var snällast i världen och älskade 
alla människor. 
 
Jag bor numera i Skåne och har en korthårig colliehane, Zappa, och en långhårig collietik, Abbi. Mina hundar älskar 
att träna, vilket är tur eftersom även jag gillar att träna och tävla (om än att jag har urusla tävlingsnerver). Vi 
tränar bruks (spår), lydnadslydnad (ett märkligt ord), rallylydnad och agility.  
 
Avel och hälsa (såväl fysisk som mental) är frågor som jag värdesätter och lägger stor vikt vid. Hundar, som mår 
bra, får ofta bra liv. Både hundägare och hundar bör få möjlighet att leva ett liv tillsammans under de bästa 
förutsättningar som finns. Det är många som oroas över att inte kunna gå ut rasta sin hund när smällandet startar 
i december. Några hyr en stuga, eller tar in på hotell under nyår. Att röntga både armbågar och höfter är utmärkta 
medel för att få en bild av avelsdjurens genetiska förutsättningar. Friska och sunda hundar är eftertraktade; det är 
ofta kö på valpar hos de kennlar som är transparanta med sin avel. Det är långt ifrån alla ”valpköpare” som har råd 
med ett ”escape house” under jul- och nyår, eller att bekosta den rehabilitering som onda höfter kan kräva.  
 
Summa summarum: En frisk och sund avel blir lönsam för såväl säljare som köpare. Att collien är och bör förbli en 
brukshund är centralt för mig. 
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13. Motioner  
 
Då Svenska Brukshundklubben för närvarande har avelsansvaret för collie medför det att de motioner som berör 
avelsfrågor besvaras av SBK avel och hälsa/förbundsstyrelsen.  
 
En motion har inkommit. 
 
Motion 1 
 
Motionärens förslag 
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Svar på motion 1 
 

 
 

 

 
Postadress: Box 4, 123 21 Farsta | Besöksadress: Fryksdalsbacken 20, Farsta | Telefon 08-505 875 00 

Svenska Brukshundklubben: 802000–4605 | Brukshundservice Sverige AB: 556448–6453 
info@brukshundklubben.se | www.brukshundklubben.se 

 

 

Svenska Collie klubben  Farsta 2023-03-08 

 

 

Yttrande motion ”Obligatorisk röntgen av armbågar på colliehundar som ska gå i 
avel” 

Specialklubben (SBK) har avelsansvaret för samtliga brukshundsraser och de enskilda rasklubbarna 
har efter delegering ett gemensamt avelsansvartillsammans med SBK. Gällande Svenska 
Collieklubben har tidigare styrelse önskat att SBK tar det fulla avelsansvaret för rasklubben vilket 
gäller tills vidare. 

Generellt bör specifika avelsfrågor inte tas på årsmöten utan ska hanteras av styrelsen. Avelsfrågor 
bör förankras väl och ska finnas med i RAS som ska uppdateras var 5:e år och utvärderas årligen. 
Collieklubben är en föregångsklubb inom SBK i detta avseende. 

SBK förespråkar att rasklubben yrkar avslag gällande motionen. Detta på grund av att avelsfrågor inte 
ska behandlas på årsmöten och i de fall de skulle röstas igenom och få bifall kan styrelsen inte 
genomföra dessa utan SBK:s godkännande. 

SBK ser positivt på rasklubbens arbete med mentalitet, vi dock ser att införandet av ytterligare 
avelskrav/restriktioner i avelsarbetet visserligen kan vara positiva i det enskilda fallen, dock medför 
dessa motioner att fokuseringen på Colliens problem med rädsla minskar. 

Collie har idag endast hälsoprogramnivå 1 gällande ED, för att få nivå 2 som innebär krav på ED 
röntgen för avel måste en ras först utvärdera det frivilliga hälsoprogrammet för ED som finns idag. Då 
en sådan utvärdering inte presenteras i motionen finns det inga argument för en sådan ansökan hos 
SKK. Redan idag röntgas ED hos ca 70% av de som också HD röntgar sina hundar och andelen ED fria 
individer ligger mellan 95–98%. Det kan med fördel rekommenderas i klubben framtida RAS att 
genomföra en utvärdering av ED inom rasens båda varianter. 

Således kan eller bör SCK eller SBK ansöka om hälsoprogramnivå 2 gällande ED. 

Motionen bör därför avslås. 

 


